
 

1/5 

 

 

 

 

 

MØDEDELTAGERE  
Formand: Lise Lotte Due   

Næstformand: Hanne Vedersø   
Rigmor Nielsen  

Vibeke Davids Hansen  
Erik Nielsen 

Christian Heiberg  

Ole Klenke  
Bent Jakobsen 

Jimmy Sarvad 

   

   

Referat  
 

1.  Orientering fra kommunen 

v/ sundhedschef Birte Sonnenborg Grothe 

 Sundhedsaftale 2015 – 2018 

Sundhedsaftalen er opdelt i en politisk del, som er godkendt, og 

en administrativ del, som netop er i høring. 

I hver region nedsættes et patientinddragelsesudvalg, som skal 
være med til at sikre borgerperspektivet i det arbejde, der 

foregår i Sundhedskoordinationsudvalget og 
Praksisplanudvalget. 

Sundhedskoordinationsudvalget vil sikre en løbende dialog med 

Praksisplanudvalget og Patientinddragelsesudvalget om 
implementering af sundhedsaftalen.  

Den nye sundhedsaftale er mere handlingsorienteret end den 
forrige. Over de næste fire år er der fokus på implementering af 

74 punkter; ikke alle omfatter ældreområdet. Desuden er der 
fokus på nye samarbejdsmåder og metoder, og der lægges op 

til et aktivt samarbejde med borgeren. 

For at sikre rigtig og sikker medicinering ved sektorovergange 
implementeres det Fælle Medicinkort (FMK), og ved udskrivelse 

fra hospitalet videregives informationer i form af en epikrise til 
almen praksis og evt. praktiserende speciallæge. Tiltagene 

medvirker til en forbedring af patientsikkerheden. 

Sundhedsaftalen er sendt til høring i Ældrerådet. 
 

 Rehabiliteringsafdeling på Frederikssund Hospital 

I forbindelse med flytning af Rehabiliteringsafdelingen til 
Frederikssund Hospital, har politikere og embedsmænd være på 

studiebesøg på Ângelholm i Sverige, hvor der netop er et 
samarbejde mellem hospital og kommune. 

 

 Tilsynsrapport 

Sundhedsstyrelsen har gennemført uanmeldt tilsyn på 
Tolleruphøj, De Tre Ege og Pedershave. På alle centrene fandt 

tilsynet mindre fejl og mangler. Efterfølgende er der udarbejdet 
skriftlige handleplaner, som Sundhedsstyrelsen har godkendt. 

Det betyder, at alle tre centre er fritaget for tilsyn i 2015. 

Ældrerådet 
Mandag den 1.12.2014 kl. 09:15 – 12:30 i lokale F2 på Rådhuset 
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 Ombygning / tilbygning Pedershave 

En analyse af Træningsenhedens lokaler viser, at 

træningsfaciliteterne kan reduceres fra fire til tre lokaliteter. 
Dermed frigives plads på Pedershave til andet formål. 

Sag nr. 88 på Velfærdsudvalgets møde den 4. december handler 
om dispositionsforslag og etablering af køkken og 

fællesfaciliteter. 

 
 Erindringsdans  

Vibeke orienterede om besøg på Tolleruphøj, hvor beboere og 

personale var i færd med erindringsdans. Det var en god og 
positiv oplevelse. 

  

2.  Godkendelse af dagsorden og referat fra 3.11.2014 

Godkendt. 

 

3.  Orientering fra formanden 

v/ Lise Lotte Due  

 Danske Ældreråd afholder temadag om ”Kvalitetsstandarder” 

den 4. marts i Allerød, samme dag er der valg af ét 

bestyrelsesmedlem og to stedfortrædere til Danske Ældreråds 

bestyrelse. 

 

 Danske Ældreråd afholder årsmøde den 20. april 2015. 

 

4.  Økonomi  

v/ Rigmor Nielsen 

Beholdning ca. 19.000,-. 

 

5.   Møder som Ældrerådets medlemmer har deltaget i siden sidst 

Arbejdsgruppen vedr. brugertilfredshedsundersøgelse i Hjemmepleje 

afholder møde dags dato. Lise Lotte har meldt afbud og har spurgt om 
møderne kan ligger, så de ikke kolliderer med Ældrerådets møder.  

 

Danske Ældreråd afholdt ældrepolitisk konference onsdag den 12. 

november 2014 i Vingstedcentret, hvor Lise Lotte, Vibeke, Rigmor og 
Christian deltog. Enkelte seminarer levede ikke op til forventningerne.    

Lise Lotte og Hanne deltog på Nordgruppens møde den 25. november, 

hvor der bl.a. blev drøftet frivillighed. Det blev vedtaget, at der på 

kommende møde skal være et tema om frivillige. 

Bent deltog på møde i referencegruppen vedr. byggeri på Pedershave. 
Budgetter til ombygningen er stramt. Det tilstræbes at gøre noget ved 

udenom arealerne. Byggeriet forventes færdig ultimo 2017. 

Bent, Hanne, Christian og Jimmy deltog på dialogmøde på Elværket om 

offentlig trafik. Der blev fremlagt et katalog med forslag til forstærkning 
af den kollektive trafik. Deltagerne blev inddelt i grupper, som hver især 

kom med input til kataloget. Lignede møde blev afholdt på Sognegården i 

Skibby den 27. november 2014. Køreplanen bliver digital, men man kan 
få tilsendt en køreplan for enkelte ruter ved henvendelse til Movia.  

Erik var til bestyrelsesmøde i Hornsherred almennyttige Boligselskab den 
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13. november, hvor man bl.a. drøftede indstillingen til kapitaltilførslen.  

Som bestyrelsesmedlem af Danske Ældreråd, har Hanne deltaget på 
møde med socialordførerne fra de politiske partier. Her blev det drøftet, 

at Danske Ældreråd ønsker ældrepuljen øremærket til de ældre borgere 

og ikke tildelt kommunerne som en del af bloktilskuddet. 

Ældresagen har taget initiativ til at skabe en folkebevægelse mod 
ensomhed og har inviteret over 20 forskellige organisationer til at deltage 

i processen. Danske Ældreråd indgår i samarbejdet og Hanne sidder som 

repræsentant i koordinationsudvalget. I denne sammenhæng har 
Lundebjerggård iværksat ”En gå med ordning”.  

Vibeke orienterede om tiltrædelse af ny centerchef på Lundebjerggård 

pr. 1. januar 2015. Den nye centerchef er Marianne Davidsen og 

næstformand er Kurt Mikkelsen. 

Som kontaktpersoner på Tolleruphøj og Haven er Christian og Jimmy 
inviteret til møde den 9. december 2014. 

 
6.   Orientering fra fagudvalg 

Velfærdsudvalget 

Orientering fra Erik og Hanne – møde den 4. december 2014. 

 Meddelelser 

Notat vedr. nye regler for varigt ansat timelønnede 

medarbejdere. 
  

 Sag nr. 87 Orientering om samarbejdsaftaler med de frivillige på 

flygtningeområdet 

Der er indgået samarbejdsaftale med Dansk Flygtningehjælp. 
 

 Sag nr. 88 Pederhave etape II: Dispositionsforslag og etablering 

af køkken og fællesfaciliteter 
Ældrerådet undres over, at sagen ikke sendes til høring i 

Ældrerådet. 

 
 Sag nr. 89 Anlægsbudget og skema A for byggeriet af etape 2 af 

Pedershave omsorgscenter 

Ældrerådet undres over, at sagen ikke sendes til høring i 
Ældrerådet. 

 
 Sag nr. 90 Budget og husleje for kommunalt ejede almene 

boligselskaber på Ældreområdet i 2015 

Ældrerådet undres over, at sagen ikke sendes til orientering i 

Ældrerådet. 
 

 Sag nr. 91 Rehabiliteringsafdelingen på Frederikssund Hospital – 

Vision, faglighed og opholdstyper 
Der er fremsat vision, faglighed og opholdstyper til godkendelse. 

 

 Sag nr. 92 Fremtidig anvendelse af Afdeling C på De Tre Ege og 

Rehabiliteringspladserne på Tolleruphøj 
Sundhedschefen indstiller til Velfærdsudvalget, at: 

o Proces med ombygning af nuværende 
rehabiliteringsafdeling til plejeboliger igangsættes. 

o De syv boliger på De Tre Ege fremover anvendes til 
specialiseret afdeling. 
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 Sag nr. 93 Tilskud til frivilligt socialt arbejde 2015 

Ældrerådet ønsker oplyst, hvad den resterende pulje skal gå til.  

Excelark over ansøgninger §18 
 

 Sag nr. 94 Kvalitetsstandarder 2015 

Godkendelse af kvalitetsstandarderne for 2015. 

 

Sundhedsudvalget 

Orientering fra Jimmy og Ole – Møde den 2. december 2014. 

 Sag nr. 83 Rehabiliteringsafdelingen på Frederikssund Hospital – 

Vision, faglighed og opholdstyper 
Der er fremsat vision, faglighed og opholdstyper til godkendelse. 

 

 Sag nr. 86 Kvalitetsstandarder 2015 

Godkendelse af kvalitetsstandard for genoptræning efter 
sundhedsloven. 

 

Fritidsudvalget 

Orientering fra Vibeke og Ole – Møde den 3. december 2014.  

 

Teknisk Udvalg 

Orientering fra Bent –  

 

Uddannelsesudvalget 

Intet. 

 

Vækstudvalget 

Intet. 

 

7.  Offentligt møde – Flexture v/Movia 

Pensionistforening i Skibby har arrangeret et møde primo 2015 om 
flexture v/ Movia.  

Ældrerådet vil høre pensionistforeningerne i Slangerup og Frederikssund, 

om de er interesserede i et lignende møde. Vibeke og Bent tager kontakt 

til formændene.   

 

8.  Næste møde 

Mandag den 12. januar kl. 9.15, mødelokale F2 på Rådhuset.  

Afbud fra Jimmy. 

 

9.  Eventuelt 

 Erik spørger til det videre arbejde i forbindelse med analysen af 

ældreboliger i Skibby.  

 

Efter medieomtale om at man skal bruge selvbetjeningsløsninger, selvom 
man er fritaget for digital post, ønsker Ældrerådet en afklaring af 

problematikken. Lise Lotte kontakter Borgerservice. 

 

Bent orienterede om ny procedure i forbindelse med forskudsregistrering. 
Ved ændringer af renteindtægt / udgift reguleres pensionen tilsvarende. 

 

Ældrerådet ønsker, at besøge omsorgscentrene i forbindelse med 
afholdelse af deres møder. De foreslå at fordele besøgene over 2 år. 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000057-2014/2313773.pdf
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